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Zápis z 90. schůze VV ŠSČR 

Pardubice, 15. 7. 2014 

Přítomni:  Viktor Novotný, Marek Vokáč, Rostislav Svoboda, Jiří Havlíček, Petr Záruba, Milan Šindelář, 

Petr Pisk, Ladislav Palovský, Petr Buchníček 

 

Hosté: František Štross (generální sekretář ŠSČR), Jan Kolašín (sekretář ŠSČR), Zdeněk Urban 

(předseda RK ŠSČR), Jaroslav Šmíd (předsea KHŠS), Jan Lamser (prezident ŠSČR) 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

Schůzi zahájil v 17:05 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu z 89. schůze VV ŠSČR 

K zápisu nebyly připomínky. 

   

Usnesení 90/1: VV ŠSČR schvaluje zápis z 89. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis z 89. schůze VV 

 

3. Schválení programu 89. schůze VV ŠSČR 

Program 90. schůze VV ŠSČR 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 89. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 90. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

5 Potvrzení usnesení per rollam F. Štross 

6 Termínový kalendář F. Štross 

7 Zpráva sekretariátu F. Štross 

8 Kontrola úkolů F. Štross 

9 Zpráva hospodáře R. Svoboda 

10 Stav hospodaření k 30. 6. 2014 R. Svoboda 
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11 Zpráva předsedy KMK  M. Šindelář 

12 Amatérský šach M. Šindelář 

13 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 

14 Šachy do škol J. Havlíček 

15 Zpráva předsedy LK P. Buchníček 

16 Změna Jednacího řádu VV P. Buchníček 

17 Zpráva předsedy KR, KK L. Palovský 

18 Zpráva předsedy OK L. Palovský 

19 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

20 Zpráva předsedy STK P. Záruba 

21 MČR v bleskovém šachu 2014 P. Pisk 

22 Extraligová smlouva s tht V. Novotný 

23 Různé 
 

24 Závěr 
 

 

Usnesení 90/2:  VV ŠSČR schvaluje do programu vložení bodů 10 (Stav hospodaření k 30. 6.), 12 

(Amatérský šach), 21 (MČR v bleskovém šachu 2014) a 22 (Extraligová smlouva s tht), které nebyly 

součástí pozvánky při ohlášení schůze VV. 

 

Usnesení 90/3:  VV ŠSČR schvaluje program 90. schůze VV ŠSČR.  

 

4. Zpráva předsedy ŠSČR 

Stále se vyvíjí situace ohledně voleb ECU a FIDE. Na základě doporučení expertů z ČOV na sportovní 

diplomacii si to řekneme jen ústně. 

Druhou oblastí zájmu v posledním měsíci byla Aréna, kdy jsem jednal se zástupcem nového majitele 

práv k Aréně. Podařilo se zajistit rozeslání dlužných cen hráčům a jednáme o úhradě závazků a nové 

smlouvě. Podrobnější zprávu podám na VV. 

Nejvíce času jsem se tradičně věnoval drobné komunikační práci ve VV od kontroly smluv, přes 

pravidla FIDE, rozvojové projekty, KMK až třeba po metodiku v elektronické podobě. 

 

V diskuzi byl kritizován článek Petra Herejka v Šachovém týdeníku Pražské šachové společnosti Pavla 

Matochy, který zpochybňoval důvěryhodnost delegáta ŠSČR Petra Piska. VV ŠSČR znovu potvrdil svou 

důvěru v Petra Piska a označil za přinejmenším politováníhodné, když je zevnitř ŠSČR poškozováno 

naše dlouholeté úsilí v zahraniční diplomacii.  

 

Usnesení 90/4: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 

 

5. Potvrzení hlasování per rollam 

VV ŠSČR potvrzuje hlasování učiněná per rollam: 
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Usnesení 90/5: VV ŠSČR rozhodl o výběru nejvhodnější nabídky výběrového řízení na rekonstrukci 

webu, kterou je nabídka uchazeče eSports.cz, s.r.o., IČ 26340933, se sídlem Jeřabinová 836/30, 326 

00 Plzeň, a ukládá předsedovi KMK jednat s vybraným uchazečem o finální podobě smlouvy na 

rekonstrukci webu ŠSČR. 

Usnesení 90/6: VV ŠSČR schvaluje výklad KR ŠSČR ohledně ustanovení čl. 11. odst. 3 písm. b) Pravidel 

šachu FIDE. 

Usnesení 90/7: VV ŠSČR schvaluje proplacení nákladů Novoborského šachového klubu na Evropský 

klubový pohár 2014 ve výši 10.530 euro. Přesná částka v přepočtu na koruny bude následně oddílu 

vyfakturována. 

 

6. Termínový kalendář 
 

Sekretariát předložil aktualizovaný Termínový kalendář.  

 
Usnesení 90/8: VV ŠSČR bere na vědomí aktuální Termínový kalendář. 
 
Příloha 2: Termínový kalendář k 11. 7. 2014 
 
 

7.  Zpráva sekretariátu 

Sekretariát předložil zprávu za červen a červenec 2014. 

 

Hlavní náplně sekretariátu uplynulého měsíce mimo běžnou agendu:  

 

 - ve spolupráci s ČAUS proběhla registrace našich hráčů (Bernášek, Krejčí, Marečková) na 

Akademické MS. ČAUS se rozhodla uhradit náklady všech tří našich účastníků oproti původně 

plánovaných dvou, 

- na EKP 2014 byl zaregistrován obhájce titulu 1. Novoborský ŠK, žádný jiný český klub se soutěže 

nezúčastní, 

- v penzionu Řepy v Praze bylo zajištěno ubytování a odvoz na letiště pro reprezentační výpravu před 

odjezdem na olympiádu v Tromso, 

- s organizátory olympiády se podařilo vyjednat 6 jednolůžkových pokojů pro náš mužský tým, 

přestože původně organizátoři tento požadavek odmítli z důvodu chybějících ubytovacích kapacit, 

- organizátorům olympiády byla nahlášena změna v sestavě ženského týmu, z důvodu nemoci nahradí 

Evu Kulovanou Kristýna Novosadová, 

- na ECU byla v řádném termínu odeslána nabídka AVE kontaktu na pořádání ME mládeže 2016 a na 

ČOV zároveň poslána žádost o projednání podpory na tuto akci, 
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- na turnaje do Českých Budějovic, do Brna a do Prahy byly zapůjčeny online šachovnice 

s příslušenstvím, 

- proběhly pravidelné čtvrtletní platby (odměny členů VV, vedoucím soutěží apod.) včetně rozeslání 

členských příspěvků na kraje,  

- bylo rozesláno a zaevidováno značné množství balíků s cenami z Online Arény, které přišly z Itálie, 

- na webu ŠSČR byla provedena aktualizace balíku legislativy a přidáno hospodaření ŠSČR k 30. 6. 

2014, 

- na Facebooku byla zahájena Velká letní soutěž v řešení šachových úloh a diagramů, 

- z FIDE dorazily diplomy a odznaky za titul IM pro Tadeáše Kriebla a za titul FA pro Richarda Kudlu, 

které byly následně dotyčným poštou rozeslány, 

- na FIDE byla zaslána žádost o licenci rozhodčího pro Pavla Háseho. 

 

Usnesení 90/9: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 

 

8. Kontrola úkolů  

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů.  
 
Usnesení 90/10: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 
 

9. Zpráva hospodáře 

 

Stav účtů a pokladen k 30. 6. 2014 

Bankovní účet GE:     6.517.618,32 Kč 

Bankovní účet ERA – Aréna:       248.822,94 Kč 

Bankovní účet ERA – ČOV:       553.499,15 Kč 

Bankovní účet ERA – zasilatelství:              500 Kč 

Pokladna Praha, korunová:         35.474 Kč 

Pokladna Ostrava, korunová:         25.482 Kč 

Pokladna Praha, eurová:         29.579,34 Kč (1.078,97 Euro) 

Termínovaný účet, JaT:                  2.528.375,80 Kč 

Termínovaný účet, Artesa:            2.524.000 Kč 

Běžný účet, Artesa:                100,30 Kč 

Celkem                                13.204.392,78 Kč 

 

Stav hospodaření viz samostatný bod schůze VV.  

 

Prodej šachových knih, stav k 30. 6. 2014 
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Prodej šachových publikací vydaných Šachovým svazem ČR se od července děje prostřednictvím 

Galerie Dolmen, odkud bude probíhat rozesílání prostřednictvím České pošty, se kterou byla 

uzavřena smlouva o poskytnutí služeb. Knihy si zájemci objednávají na základě nabídky na webových 

stránkách www.sachydoskol.cz (baner s nabídkou je rovněž na webu ŠSČR). Prodej za hotové je 

možné uskutečnit na sekretariátech ŠSČR v Praze a v Ostravě nebo ve Zlíně u hospodáře svazu. 

Přehled prodaných publikací je v příloze určené členům VV ŠSČR. 

 

Návrh pravidel pro uzavírání a evidenci smluv 

Při přípravě smluv na svazu ještě postupujeme značně nahodile. Nemáme jejich jednotnou evidenci a 

v elektronické době máme poměrně velké problémy se sdílením těchto smluv. To se zvýrazňuje 

rozmístěním těch, kteří je nejčastěji potřebují (zaměstnanci svazu, předseda a hospodář svazu, 

předsedové KM a STK) po celé republice. Proto jsem se pokusil navrhnout tento materiál, který by 

měl být základem pro diskusi, která povede ke zlepšení této problematiky.  

Část záměru se již realizovala v loňském roce. Smlouvy s pořadateli se více unifikovaly, většina smluv 

již má své číslo, smlouvy s individuálními talenty jsou navázány na účetnictví (evidence závazků 

vyplývající ze smluv).  

Úplnou novinkou je návrh uložení smluv ve webovém prostoru, kde budou uloženy přehledně a 

budou k dispozici všem, kteří s nimi potřebují pracovat.  

Od toho si slibuji, že odpadne věčné mailování a hledání poslední platné verze smlouvy či obtěžování 

sekretariátu prosbami o její zaslání apod. Věřím, že práce s vytvořením tohoto úložiště a také 

s ukládáním smluv sem bude vyvážena úsporou času při přípravě dalších smluv a při práci s těmi 

platnými.  

Usnesení 90/11: VV ŠSČR schvaluje Návrh pravidel pro uzavírání a evidenci smluv a pověřuje 

sekretariát a hospodáře svazu jeho realizací. 

Příloha 3: Evidence smluv 

  

Zásady vytváření rozpočtů pro akce  

Na základě zpracování hospodaření svazu do 30. 6. 2014 jsem nabyl dojmu, že nám trochu utíkají 

výdaje v některých kapitolách rozpočtu, kde je celkový výdaj uveden pro několik akcí v roce (např. 

soustředění mládeže apod.). První akce odčerpá značnou část prostředků a zbytek pak nestačí.  

Pravidla pro dílčí rozpočty pro jednotlivé akce budou od roku 2015 v nové ES. Pro zbytek tohoto roku 

navrhuju úpravu stávaného stavu: 

1. Pro všechny sportovní akce pořádané svazem (účast na reprezentační akci, organizace turnaje, 
soustředění, školení, konference, atd.), jejíž předpokládaný náklad bude přesahovat 10.000 Kč, 
bude zpracován dílčí rozpočet.  

2. Pro akce, u kterých se předpokládá náklad větší než 10.000 Kč, se vyžaduje souhlas hospodáře 
svazu. Příslušný předseda komise, manažer či trenér reprezentace jej hospodáři předkládá 
nejpozději jeden měsíc před konáním akce.  

3. Pro akce, u kterých se předpokládá náklad větší než 50.000 Kč, se vyžaduje souhlas VV ŠSČR. 
Příslušný předseda komise, manažer či trenér reprezentace jej předkládá na schůzi VV, která se 
uskuteční nejpozději tři měsíce před konáním akce.  

http://www.sachydoskol.cz/
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Pro dílčí rozpočet lze použít tabulku v příloze. Na stejném formuláři je možné předložit sekretariátu i 

vyúčtování akce. Samozřejmě v případě potřeby lze tabulku upravit či rozšířit. 

Usnesení 90/12: VV ŠSČR schvaluje zásady vytváření rozpočtů pro akce pořádané ŠSČR.  

Příloha 4: Dílčí rozpočty 

 

Protokol o předání materiálu 

Na základě negativních zkušeností s vracením zapůjčeného šachového materiálu (především 

šachových souprav pro on-line přenos) předkládám protokol pro jeho předání. Stávající používané 

potvrzení o výpůjčce bylo doplněno o některé další údaje. 

Každý, kdo si zapůjčí šachový materiál pro on-line přenos, uhradí vratnou kauci ve výši 5.000 Kč, která 

ovšem propadne (celá nebo její část) ve prospěch Šachového svazu, pokud nebude zapůjčený 

materiál vrácen zpět v kompletním a funkčním stavu nebo v dohodnutém termínu.  

V případě, že někdo šachový materiál nechce vrátit na šachový svaz a hodlá jej zapůjčit dalšímu 

pořadateli (např. proto, aby se materiál zbytečně nepřevážel zpět do místa uskladnění a zase novému 

pořadateli), musí požádat o souhlas sekretariát svazu. V případě souhlasu od něj obdrží formulář 

zápůjčního protokolu. Nový a starý pořadatel si materiál mezi sebou přeberou včetně vyplacení 

vratné kauce. Starý pořadatel pošle kopii nového zápůjčního protokolu na sekretariát ŠSČR. 

Součástí navrženého protokolu je i obrazová příloha, ze které je patrné, co je součástí kabeláže pro 

set 10 on-line šachovnic.  

Usnesení 90/13: VV ŠSČR schvaluje protokol o zapůjčení materiálu včetně návrhu na výběr kauce ve 

výši 5.000 Kč.  

Příloha 5: Výpůjčka materiálu - protokol 

 

Různé 
 

Provedl jsem kontrolu vyúčtování MČR mužů a žen v Ostravě. Na základě této kontroly jsem STK 

doporučil: 

1. V konkurzních podmínkách stanovit náhrady hráčům, kteří bydlí v místě pořádání turnaje 
nebo v nějaké dostupné dojezdové vzdálenosti. 

2. Startovné je navázáno na velmistrovský titul. Takže velmistr s elem pouze 2300 dostane 
startovné 3000 Kč a mezinárodní mistr s elem např. 2550 nedostane ani korunu. Ještě 
výraznější je to u žen, kdy ani druhá a třetí hráčka v našem žebříčku nedostávají žádné 
startovné. 

3. Dotace turnaje, pokud započteme i startovné, které by obdrželi Navara a Hráček, pokud by 
nebyli vyplaceni z reprezentační smlouvy, je 444.852 Kč. Z toho bychom měli vycházet pro 
stanovení konkurzních podmínek pro další turnaj. V dalších letech stanovit přísnější 
podmínky pro udělování divokých karet. V letošním roce podpora hráčů s divokými kartami 
stála 36.500 Kč, což vlastně způsobilo překročení plánovaného rozpočtu turnaje. Hráčům 
s divokými kartami byly přiznány podmínky, na které podle původního rozpisu neměli nárok. 

Předpokládám, že závěry z tohoto turnaje bude prezentovat STK v samostatném bodě schůze 
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Byly rozeslány návrhy smluv s kraji, SKŠ a Tatranem Poštorná. Na zaslaný návrh dosud reagovaly 

kraje: 

 

Jihočeský  

Královohradecký  

Vysočina  

Liberecký  

Moravskoslezský  

Zlínský 

Olomoucký  

Ústecký 

Ostatní prosím o reakci co nejdříve.  

 

Ze skladu ve Zlíně byly převezeny všechny svazem vydané šachové knihy do skladu Galerie Dolmen.  

 

Do tisku byl předán 4. díl šachové cvičebnice.  

 

Přehled čerpaných a nasmlouvaných výdajů v programu Šachy do škol k 30. 6. 2014 předkládá pan 

Havlíček ve svých materiálech.  

 

Usnesení 90/14: VV schvaluje předložený rozpočet kapitoly V15.10 (odměna administrativní práce 

komisí). Jedná se o upřesnění oproti konferenci. 

 

Usnesení 90/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře. 

 

10. Stav hospodaření k 30. 6. 2014 

R. Svoboda předložil tabulku se stavem hospodaření ŠSČR se stavem k 30. 6. 2014. Konstatoval, že 

některé položky mohou být po diskuzi ještě přeúčtovány. 

 

Usnesení 90/16: VV ŠSČR bere na vědomí stav hospodaření ŠSČR k 30. 6. 2014. 

 

Příloha 6: Hospodaření ŠSČR k 30. 6. 2014 

  

11. Zpráva předsedy KMK  

Svou zprávu předložil a okomentoval M. Šindelář 

 

Obecné informace: 
 

KMK zjistila, že Svaz neumí oslovit členskou základnu přímo emailem, protože nedisponuje softwarem 
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na rozesílání emailů na všechny adresy z databáze, tyto přitom mohou být zastaralé. Oslovit můžeme 
pouze předsedy klubů, záleží pak na jejich libovůli, jestli informaci, mířenou ke členům, přepošlou. To 
ukázal pokus při vyvolání soutěže šachových úloh a diagramů na FB – po žádosti se zvýšil počet přátel 
– žel jen o zhruba šedesát. Což ale může být „zaviněno“ i jistým nezájmem základny o obecnější 
šachové dění. Soutěž běží. 

Grantové řízení na podporu popularizace šachu běží – termín podání přihlášek do konce července.  

Rekonstrukce webu: z došlých nabídek, které jsou zveřejněny na www.chess.cz hodnotící komise 
vybrala firmu eSports. Zároveň doporučila nadále jednat s p. Paukertem ohledně soutěžních a 
šachových databází. Výsledkem by měla být součinnost mezi eSports a p. Paukertem. Jednotlivé 
detaily včetně smluv, cen, termínů a bližších specifikací průběžně probíhají.   

Po minulé výzvě se ozvalo 0,0018429782528566 % aktuální členské základny, že čte Komuniké VV.  

 

KMK opětovně předkládá VV ŠSČR návrh na změnu loga ŠSČR. Zdůvodnění v příloze. 
 

Usnesení 90/17: VV ŠSČR schvaluje rozeslání návrhu nového loga k diskuzi členské základně. 

 

Usnesení 90/18: VV ŠSČR ukládá KMK zaslat návrh nového loga předsedům šachových klubů a 

vytvořit anketu na Facebooku ŠSČR s termínem do konce srpna. 

 

Usnesení 90/19: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KMK ŠSČR. 

 

Úkol 90/1: Rozeslat návrh nového loga členské základně a zveřejnit anketu na Facebooku ŠSČR – 

KMK/sekretariát – 25. 7. 2014. 

 

Příloha 7: Zdůvodnění návrhu na změnu loga 

 

 

 

12. Amatérský šach 
 

Vytvoření koncepce Amatérského šachu vychází z volebního programu VV 2014. KMK má za to, že by 

měla být propojena i s dalšími body tohoto volebního programu – tedy:   

 Práce s novou skupinou členů - sympatizanti 

 Vytvoření koncepce Individuálního členství s pružným přijímáním 
 

Zároveň má za to, že se může prolínat i s projektem Šachy do škol. Proto by KMK ráda vyvolala 

názorovou diskusi VV a vytvoření jednolitějšího pohledu.   

 

Co se týče samotného amatérského šachu, KMK má za to, že nemusí být nutně řízena shora a 

rámcově vychází z Černobílé knihy (viz příloha Amatérský šach). 

http://www.chess.cz/
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Předseda ŠSČR V. Novotný představil materiál Sympatizanti ŠSČR, který se týká tématu. VV ŠSČR 

odmítl, že by jednou z výhod sympatizantů bylo hraní amatérských soutěží do určité úrovně Elo, což 

by vyžadovalo zařazování sympatizantů na LOK. Postavení sympatizantů bude podrobněji probráno 

později. 

 

Z důvodů terminologických se VV vrátil k pojmu ze Stanov „rekreační šach“, protože většina závodních 

šachistů jsou též pouze amatéři. VV ŠSČR se po krátké debatě přiklonil k názoru, že ponechává 

rekreační šach živelným iniciativám zdola a podpora bude spočívat toliko v prostředcích zmíněných v 

příloze. 

 

Usnesení 90/20: VV ŠSČR schvaluje koncepci rekreačního šachu. 

 

Příloha 8: Rekreační šach 

 

13. Zpráva předsedy KM  

J. Havlíček podal zprávu KM. 

 

V uplynulém období se neodehrály žádné mistrovské mládežnické turnaje. 

Schváleny byly propozice MČR v rapid šachu, ve fázi schvalování jsou propozice MMaS, MČ HD8-10 a 

HD12-16. Zde se dbá na to, aby propozice měly všechny náležitosti rozpisu. Byl vydán rozpis 

dlouhodobých soutěží mládeže pro následující sezonu 2014/2015, kde se již počítá se schválením 

změn v SŘ, které navrhla KM ŠSČR v 89. jednání VV (zákaz startu cizinců, sjednocení názvů soutěží). 

Zpracoval jsem koncepci projektu Šachy do škol, který je prezentována v následujícím bodě. Bohužel 

jsem ji nestihl konzultovat s manažerem projektu, protože jsme se v poslední době míjeli (pan Hurta 

měl nejprve na starosti MČR družstev mladších žáků, já pak FIDE Open České Budějovice a pak pan 

Hurta odjel s mládeží do Itálie). Snažil jsem se projekt ŠdŠ přesněji vymezit, aby měl jasná pravidla, 

pokud možno nepřekrýval další aktivity a mohli jsme ho snadno řídit a vyhodnocovat. 

 

Byl rozeslán materiál na všechny předsedy KM KŠS ohledně stanovení nových postupových klíčů na 

MČ. Podstatou je snaha převést kvantitativní ukazatele na kvalitativní. Zde máme ale jeden problém. 

Ve svém materiálu jsem chtěl jako známku kvality prezentovat klasické elo, abychom motivovali 

kluby posílat děti do turnajů, kde by hrály vážné partie. Jestliže je dnes situace taková, že dítě může 

získat klasické elo, aniž by sehrálo jedinou vážnou partii, je tato myšlenka zlikvidována. Jde podle 

mne o vážnou systémovou chybu, protože tímto jsme zahubili motivaci mládeže hrát vážné partie, 

což by měl být náš hlavní úkol. Chceme mít přece vynikající šachisty a ne rapidové hráče. Proto by 

mělo být klasické elo nad rapidovým elem. Já osobně bych byl pro návrat do původního stavu, i když 

teď stačí 5 započitatelných partií na zisk Fide Elo (pro klasické elo by mohlo platit třeba 7). Toto bude 

také jedním z témat řešených na jednání rozšířené KM ŠSČR. 

 

Předseda Klasifikační komise L. Palovský upozornil, že s výjimkou udělení klasického Elo podle získané 

VT, se nic nezměnilo, a klasické Elo se mění jen na základě vážných partií. 
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Také jsem zvažoval obsahovou náplň nového webu. Je uvedena v příloze. Obsahovou část projektu 

Šachy do škol dopracuji, až bude schválena jeho finální podoba. Co se týká svazové databáze, nabízím 

bezplatnou kontrolu vypracovaného datového modelu svazové databáze. Mám k dispozici 

profesionálního databázového analytika a administrátora, který řídí velké projekty v jedné zahraniční 

softwarové společnosti. Nabízím i konzultace ke grafické podobě webu. 

 

V srpnu se uskuteční MEU 2014 v ČR. Za KM bych byl rád, aby turnaj byl přístupnější pro hráče z ČR, 

Čím více tam bude hrát kvalitních hráčů z ČR, tím větší šance je na dobré výsledky, které tak 

potřebujeme. Zkusím v tomto duchu jednat s pořadatelem. 

 

V sobotu 6. září proběhne od 10 hodin jednání rozšířené KM ŠSČR. Na programu jsou následující 

body: 

1) dlouhodobé soutěže mládeže (rozpis na následující sezonu byl již vydán, předpokládá se zvýšení 
věkové hranice o 1 rok od KP) 

2) smysluplnost pravidla 150 bodů při rapidových soutěžích mládežnických družstev (zavedením 
rapid Elo se situace trochu změnila) 

3) zavedení kategorie HD 18 do soutěží jednotlivců 
4) změna na postupových klíčů na MČ (kvalitativní místo kvantitativních) 
5) diskuse nad jednotným systémem soutěží jednotlivců v ČR 
6) projekt Šachy do škol – úkoly krajských manažerů, současná podoba projektu. 

Usnesení 90/21: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KM ŠSČR. 

 

14. Šachy do škol 

Tento projekt je v první řadě zapotřebí přesně vymezit. Stejně jako projekt KTCM či projekt Podpory 

šachových kroužků.  

Cílová skupina žáků: žáci 1., případně 2. tříd základních škol, podle toho, kdy škola začíná s výukou 

šachové hry. 

Forma zapojení školy: nepovinný předmět výjimečně výuka v rámci jiného předmětu. 

 

Komentář: 

 

Původně byl projekt koncipován tak, že šachy se budou vyučovat jako povinný, případně nepovinný 

předmět po dobu 3 let na základních školách (pan Kubala). Vyučovat šachy jako povinný předmět se 

ukázalo jako neschůdné kvůli omezenému počtu disponibilních hodin na školách. Výuka po dobu 3 let 

je nerealizovatelná díky malému počtu kvalifikovaných lektorů a z ekonomických důvodů. Je třeba si 

uvědomit, že pokud je výuka šachu součástí vzdělávacího programu školy, jde o výuku pro žáky 

bezplatnou, tudíž nezajímavou pro externí lektory (externí lektor si může dovolit vyučovat maximálně 

jeden nepovinný předmět, ostatní kroužky musí být již komerční, pokud se nejedná o někoho, kdo je 

tzv. za vodou) a školy nedisponují dostatečným počtem učitelských kádrů schopným vyučovat šachy. 

  

Nově navržený model panem Hurtou předpokládá výuku formou nepovinného předmětu či formou 

šachového kroužku. Zde hrozí určité prolínání s projektem Podpory šachových kroužků a velké 

rozmělnění projektu, což není principiálně dobré. V jisté míře se tomu nedá dost dobře zabránit a je 
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to dokonce přínosné, ale nesmí to přesáhnout určitou, kontrolovanou mez. Nekomerční šachový 

kroužek (vedený školním pedagogem) nemá takovou váhu jako nepovinný předmět (není na 

vysvědčení, nemusí se vést třídní kniha – složité dokládání činnosti), menší prestiž u rodičů i dětí. 

 

Návrh, který předkládám, by měl dát projektu patřičnou prestiž, kterou potřebujeme vůči médiím, 

rodičům, veřejnosti i státní správě. Častý argument, který slýcháme, že školy nemohou zařadit šachy 

jako nepovinný předmět kvůli nedostatku disponibilních hodin, je zcela lichý. Disponibilní hodiny se 

nepovinných předmětů vůbec netýkají – viz mé otázky na ředitele ZŠ Kubatova v přiloženém letáku. 

Záleží tedy pouze na každé škole, zda chce či ne. Proto bychom měli být v tomto směru tvrdší. 

 

Proto navrhuji udělit finanční dotaci 3.000,-Kč pouze škole, která bude uvádět šachy jako nepovinný 

předmět. Školy, které zřídí pouze šachový kroužek, bych podporoval metodickým materiálem, toho 

máme dost. 

 

Navrhuji vyrobit leták, kde by se projekt stručně popsal, dále by se uvedla zkušenost ředitele 

zapojené školy s projektem, kde by si všichni ředitelé přečetli, že vstoupit do projektu záleží jenom na 

nich a ne na nějakých disponibilních hodinách. Také tam musí být kontakt, na který se mají přihlásit. 

Návrh takového letáku přikládám (samozřejmě bez grafické úpravy). Leták by se mohl mimo jiné 

vložit do tisku, který odebírají školy (myslím Učitelské noviny) nejlépe koncem srpna.  

 

Pro školy to musí být jednoduché, nechci jim klást žádné další podmínky. Bude-li to jako nepovinný 

předmět, bude to na vysvědčení, bude třídní kniha i kvalifikovaný učitel. 

 

Problém je prozatím na naší straně, nejsme na rozběhnutí projektu organizačně ani personálně 

připraveni (asi ani finančně). Doposud nejsou stanoveni krajští manažeři ve všech krajích. Pan Hurta 

rozeslal na kraje dotazy, já jsem to nyní zopakoval. Pokud nebudou krajští manažeři někde stanoveni, 

budeme e-maily směrovat na předsedy KM a pro kontrolu na mne. Sekretariát ŠSČR nechci zatěžovat, 

až na vypracovávání a potvrzování smluv. Na sobotu 6. září 2014 svolávám rozšířenou KM ŠSČR, kde 

bude organizační zajištění projektu ŠdŠ jedním z bodů programu. 

 

Co se týká finanční stránky, tak dle údajů od pana Svobody bylo v tomto roce čerpáno na projekt ŠdŠ 

celkem 283.486,-Kč. K dispozici do konce roku máme tedy částku 266.514,-Kč. Počítat musíme 

s odměnou pro krajské manažery, jejichž aktivní činnost bude pro úspěšnost projektu zásadní. Pro rok 

2014 předpokládám pro každého odměnu 3.000,-Kč (pro celý rok 2015 pak částku 5.000,-Kč), pokud 

si budou řádně plnit své povinnosti. Tj. pro rok 2014 částka 42.000,-Kč. Vydání dalších dílů učebnic 

bych přesunul až do dalšího roku, se současnými 4 díly si bez problémů vystačíme do konce příštího 

školního roku. V tomto roce bych zbývající prostředky použil na tisk letáku a pro finanční podporu 

škol. V tomto případě máme prostor pro vstup 60-65 nových škol do projektu na podzim 2014.  

 

Domnívám se, že to by mohlo odpovídat skutečnému průběhu na podzim. Je otázkou, jak budeme 

schopni reagovat, pokud bude zájem větší.  

 

Vývoj projektu by měl být takový, že po prvním roce výuky by se z nepovinného předmětu měl stát 

komerční kroužek, který by si převzal externista, většinou z nějakého klubu (i zde by měl být aktivní 

krajský manažer projektu ŠdŠ). Ten by pak byl motivován registrovat děti a zúčastňovat se s nimi 
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turnajů, aby dosáhl na zapojení do projektu Podpory šachových kroužků. Původní lektor školy by pak 

pokračoval s dalším 1. ročníkem v rámci nepovinného předmětu. Teď je otázka, zda by v tomto 

případě měla škola nárok na finanční příspěvek i v dalším roce (na lektora v nepovinném předmětu). 

Zde by mělo být rozhodující, aby si v průběhu prvních 2 let vedli krajští manažeři projektu ŠdŠ 

statistiku, kolik dětí zapojených do projektu ŠdŠ se registrovalo. Jestliže my jsme pak schopni 

stanovit, jaký přínos to pro dotace od MŠMT má, můžeme pak volit další finanční strategii v projektu. 

Já za náš kraj mám tato data k dispozici (v jediné zapojené škole se 20 žáky se registrovalo 5, v příštím 

roce by se z této skupiny měli zaregistrovat další žáci). V každém kraji to ale může být jinak. 

 

Také mne oslovil tvůrce publikací pan Martin Beil, abychom zvážili barevnost zbývajících dílů 

publikací kvůli celistvosti celé série cvičebnic. Jeho žádost přikládám. Můj názor je ten, že nejvyšší 

prioritou je vydání marketingového letáku pro školy a jeho distribuce, dále pak vytvoření fungující 

organizační struktury kolem projektu a zajištění finančních prostředků pro přihlášené školy. Až pak je 

prostor pro tisk dalších cvičebnic. Náklad učebnic bych řešil až podle výsledků náboru v září 2014. 

 

V obsáhlé diskuzi bylo konstatováno, že detaily projektu jsou stále značně nejasné. Vzhledem 

k časovému presu je ale nutno vyjasnit podporu pro školy ze strany ŠSČR, aby bylo na čem stavět na 

začátku školního roku 2014/15.  

  

Školy s šachovými kroužky dostanou metodické materiály (10 ks cvičebnic), školy, které budou 

vyučovat šachy přímo ve výuce (stačí jako nepovinný předmět) budou mít nárok i na finanční 

podporu, jak navrhováno. To se týká i již zapojených škol, které splní všechny podmínky. Je potřeba 

dopracovat celý koncept do detailů. 

 

Usnesení 90/22: VV ŠSČR schvaluje ideový záměr projektu ŠdŠ. 

 

Příloha 9: Leták ŠdŠ 

 

15. Zpráva předsedy LK 

Námitka BŠŠ 

P. Buchníček v obsáhlém výkladu informoval o stanovisku Legislativní komise k námitce BŠŠ proti 

výsledkům MČR D8 2014. 

 

Legislativní komise dospěla k jednoznačnému závěru, že propozice soutěže obecně nelze považovat 

za rozpis soutěže dle požadavků Soutěžního řádu, pokud tyto propozice příslušný ŘO za rozpis 

soutěže explicitně neprohlásí. Z toho plyne, že pokud nebyl pro MČR D8 2014 rozpis soutěže vydán, 

platí pro určení pořadí kritéria stanovená Soutěžním řádem. Pořadatel soutěže, který byl navíc 

smluvně vázán, že dodrží podmínky Soutěžního řádu a dalších technických předpisů, proto jednal 

správně, když před začátkem soutěže rozhodl o upřednostnění Soutěžního řádu před schválenými 

propozicemi. Toto rozhodnutí pořadatel oznámil všem účastníkům před začátkem turnaje, takže 

všichni účastníci hráli za shodných a jim známých podmínek. 

Pochybení je na straně KM, která, když nevydala rozpis soutěže, měla při schvalování propozic zajistit, 

aby byly v souladu se Soutěžním řádem. 
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Vzhledem k výše uvedenému doporučila Legislativní komise: 

- Výkonnému  výboru ŠSČR námitku BŠŠ zamítnout 

- Komisi mládeže ŠSČR zaslat dotčeným účastníkům omluvu a nominovat na MEU mládeže i 4. 

hráčku v konečném pořadí Kateřinu Fárkovou 

- do budoucna v komisích řídících mistrovské soutěže ošetřit, aby nedocházelo ke schválení 

propozic, které nejsou v souladu s ostatními sportovně technickými dokumenty. 

 

Usnesení 90/23: VV ŠSČR nominuje na MEU mládeže 2014 v kategorii D8 Kateřinu Fárkovou. 

 

Usnesení 90/24: VV ŠSČR zamítá námitku BŠŠ a ukládá LK vypracovat odůvodnění. 

 

Úkol 90/2: Vypracovat odůvodnění zamítnutí námitky BŠŠ – LK – 31. 8. 2014. 

 

16. Změna Jednacího řádu VV 
 

P. Buchníček a F. Štross předložili návrh na změnu Jednacího řádu VV tak, aby splňoval nově 

schválené Stanovy ŠSČR.  

 

Usnesení 90/25: VV ŠSČR schvaluje předložený Jednací řád VV a pověřuje LK k dopracování návrhů 

z diskuze. 

 

Úkol 90/3: Dopracovat návrhy na změnu Jednacího řádu VV – LK – 4. 9. 2014. 

 

Příloha 10: Jednací řád VV 

 

17. Zpráva předsedy KR, KK  
 

Komise rozhodčích 

 

- KR ŠSČR vydala výklad Pravidel šachu FIDE platných od 1. 7. 2014 ohledně ustanovení čl. 11 odst. 3 

písm. b) (mobilní telefony a EKP). Úvodníkem je materiál, který slouží jen k seznámení a popisu celé 

problematiky mobilních telefonů a elektrokomunikačních zařízení (ke stažení zde), text samotného 

výkladu zde. Výklad byl, stejně jako pravidla, schválen VV ŠSČR a byl rozeslán na jednotlivé krajské 

komise k zabezpečení jednotného výkladu a předán vedoucím jednotlivých skupin nejvyšších soutěží 

k distribuci v úvodním zpravodaji. Výklad platí ihned po zveřejnění, 

- již bezmála 100 posluchačů se zúčastnilo seminářů v Ostravě, Praze a Brně. Třetí seminář 

k Pravidlům šachu FIDE platných od 1.7.2014 se konal 15.6.2014 v Brně (areál Mendelovy univerzity) - 

účastnilo se zhruba 20 posluchačů (čtvrtý seminář proběhl 11.7.2014 v Pardubicích v areálu ČEZ 

arény a pátý seminář v Liberci 13.7.2014), 

 

- 12.7.2014 proběhla v Pardubicích schůze KR ŠSČR – zápis bude zveřejněn na stránkách ŠSČR, 

 

http://www.chess.cz/www/assets/files/informace/kr/2014/Mobiln%C3%AD%20telefony%20-%20%C3%BAvod.pdf
http://www.chess.cz/www/assets/files/informace/kr/2014/Mobiln%C3%AD%20telefony%20-%20v%C3%BDklad%2011.3b.pdf
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- komise rozhodčích vyhlásila nový termín pro školení R1 v Brně - 4.-5.10.2014, 

 

- komise rozhodčích schválila delegace rozhodčích pro Mistrovství Čech mládeže do 16 let 2014 a 

Mistrovství Čech mládeže do 8 a 10 let 2014, 

 

- komise oslovila jednotlivé vedoucí soutěže (soutěže družstev ŠSČR) o zaslání seznamu rozhodčích z 

přihlášek jednotlivých družstev do skupin I. a II. ligy, 

 

- stále v řešení – manuál pro elektronické (online) testování rozhodčích (proběhne na schůzi KR), 

 

- stále v řešení – úprava databáze otázek vzhledem k novým pravidlům šachu FIDE pro elektronické 

(online) testování rozhodčích (proběhne na schůzi KR). 

 

Klasifikační komise 

- KK ŠSČR informovala na webu ŠSČR o změnách ve Směrnici FIDE Rating Regulations, která vymezuje 

způsob výpočtu mezinárodního ratingu (změny koeficientu rozvoje, nový počet započitatelných partií 

pro nový OK na FRL, dílčí změny ve výpočtech) - 

http://www.chess.cz/www/informace/komise/kk/od-1-7-2014-dochazi-ke-zmenam-ve-vypoctu-fide-

ratingu.html 

 

Usnesení 90/26: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KR a KK.  

  

18. Zpráva předsedy OK  

- komise přijala oddíl TJ Sokol Studnice do ŠSČR, 

 

- probíhá registrace přestupů a cizinců v ŠSČR – průběžné informace jsou zveřejňovány na webu 

ŠSČR, 

- komise obeslala ve spolupráci s hospodářem R. Svobodou dopisy hříšníkům za pozdní registraci 

členů v ŠSČR na rok 2014 (sankční poplatek 500Kč), 

 

- s p. Paukertem probíhá komunikace ohledně rekonstrukce a využití členské databáze 

(http://db.chess.cz) pro potřeby nového webu ŠSČR, 

 

- OK ŠSČR předala firmě Seznam.cz aktualizaci dat pro potřeby jednoroční aktualizace propagace 

členů na serveru Firmy.cz. 

 

Usnesení 90/27: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu OK.  

 

19. Zpráva předsedy TMK  

Reprezentační úsek 

 

http://www.fide.com/fide/handbook.html?id=172&view=article
http://www.chess.cz/www/informace/komise/kk/od-1-7-2014-dochazi-ke-zmenam-ve-vypoctu-fide-ratingu.html
http://www.chess.cz/www/informace/komise/kk/od-1-7-2014-dochazi-ke-zmenam-ve-vypoctu-fide-ratingu.html
http://db.chess.cz/
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Olympiáda  

Díky sekretariátu se podařilo s pořadateli vyřešit komplikace ohledně ubytování. 
Vzápětí se ovšem vynořil nový problém v sestavě družstva žen – zdravotní problémy nedovolují účast 
Evě Kulované. Místo ní povolal kapitán družstva žen do olympijské sestavy Kristýnu Novosadovou. 
Tím je doufejme dořešena fáze přípravy olympiády a je možno uzavřít smlouvy s nominovanými 
reprezentanty. 
 
MS HD20 Indie 

Konat se bude 5. – 20. října 2014 v Pune, Indie.  

Za ČR se zúčastní pouze Tadeáš Kriebel. Příspěvek ŠSČR na jeho účast podle rozpočtu ŠSČR. 

 

Soustředění 

Soustředění reprezentace žen proběhlo 11. - 15. 6. 2014 u Třince. Vyúčtování bylo předáno na 

sekretariát. Další podrobnosti v přiložené zprávě kapitána žen Petra Háby. 

 

Metodický úsek 

Do elektronické podoby byl nově převeden metodický dopis B. Skácela „Typické příklady věžových 

koncovek“. Jsou prováděny poslední redakční úpravy pro převod do pdf. 

Vladimír Talla zpracoval dva nové metodické materiály „Pěšcové koncovky s mnoha pěšci“ a 

„Gambitová zahájení“. 

 

Školení trenérů 

Proběhl druhý zkouškový termín školení trenérů 2. třídy v Pardubicích 12. 7. 2014 

 

Usnesení 90/28: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu TMK.  

 

Příloha 11: Zpráva z reprezentačního soustředění žen 

 

20. Zpráva předsedy STK  

Bylo dokončeno rozdělení družstev do lig. Letos se vyskytl rekordní počet odhlášek nebo případných 

přihlášení do nižších soutěží. S novým rozdělením byli seznámeni jak Vedoucí soutěží, tak zástupci 

družstev. 

 

Losování všech ligových soutěží proběhne 19. 7. 2014 v hotelu Sport v Pardubicích. 

Právě probíhá vyhodnocení konkurzu na polofinále MČR juniorů a MČR juniorek. Zároveň byl 

vyhlášen rozpis GP v rapid šachu a do konkurzu se přihlašují jednotlivý pořadatelé turnajů. 

 

MČR mužů, žen, juniorů 2015 
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Přestože v posledním uzavřeném MČR žen byl problém s účastí, tak v příštím roce STK hodlá znovu 

uspořádat turnaj systémem uzavřeného turnaje pro 8 žen. U mužů a juniorů není problém. Akce 

budou vypsány jako 2 konkurzy s tím, že může být vybrán jeden pořadatel a i jeden termín. Je třeba 

připravit konkurzy, a proto je nutné zavázat rozpočet roku 2015. STK navrhuje částky, tak jako v 

minulosti: 

 

MČR juniorů 80 000,- Kč 

MČR mužů a žen 320 000,- Kč, které budou určeny na pořádání turnaje (180 000,- Kč – pobytové 

náklady hráčů, rozhodčího, zajištění online…) a cenový fond (140 000,- Kč), startovné pro účastníky 

určí TMK. 

 

Finále Extraligy 14/15 

 

Před vydáním úvodního zpravodaje Extraligy bylo by vhodné znát pořadatele závěrečného trojkola. 

Protože se toto kolo hraje až v roce 2015, je nutné nyní zavázet rozpočet na příslušný rok. STK 

navrhuje stejnou částku, jaká byla v roce 2014, tedy 15 000,- Kč. 

 

Usnesení 90/29: VV ŠSČR schvaluje zavázání rozpočtu roku 2015 částkou 80 000,- Kč na MČR juniorů 

2015. 

Usnesení 90/30: VV ŠSČR schvaluje zavázání rozpočtu roku 2015 částkou 320 000,- Kč na cenový fond 

a pořádání MČR mužů a žen 2015. 

Usnesení 90/31: VV ŠSČR schvaluje zavázání rozpočtu roku 2015 částkou 15 000,- Kč na pořádání 

závěrečného trojkola Extraligy 14/15. 

Usnesení 90/32: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu STK ŠSČR. 

 
 

21. MČR v bleskovém šachu 

P. Pisk informoval o návrhu propozic pro MČR 2014 a o předběžném rozpočtu. 

 

Usnesení 90/33: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o přípravě MČR v bleskovém šachu 2014. 

 

22. Extraligová smlouva s tht  

V. Novotný předložil přepracovanou extraligovou smlouvu s tht. 

 

Usnesení 90/34: VV ŠSČR schvaluje předloženou extraligovou smlouvu s tht. (pozn. R. Svoboda 

hlasoval proti schválení). 

 

Příloha 12: Extraligová smlouva s tht 
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23. Různé  

Milan Šindelář upozornil, že 31. července bude svolána tiskovka ohledně olympiády za účasti hráčů i 

trenérů. 

 

Příští schůze VV se předběžně uskuteční v sídle DS Brno 9. 9. 2014. 

 

24. Závěr  

V. Novotný poděkoval všem za věcné jednání a schůzi ukončil ve 23:45. 

 

 

 

 

 

 

..................................       ..................................... 

Zapsal:  František Štross                                  Ověřil: Viktor Novotný  

 

 

 

 

 

 

 

 

Soupis nových úkolů: 

 

Úkol 90/1: Rozeslat návrh nového loga členské základně a zveřejnit anketu na Facebooku ŠSČR – 

KMK/sekretariát – 25. 7. 2014. 

Úkol 90/2: Vypracovat odůvodnění zamítnutí námitky BŠŠ – LK – 31. 8. 2014. 

Úkol 90/3: Dopracovat návrhy na změnu Jednacího řádu VV – LK – 4. 9. 2014. 

 

Přílohy: 

 

Příloha 1: Zápis z 89. schůze VV 
Příloha 2: Termínový kalendář k 11. 7. 2014 
Příloha 3: Evidence smluv 
Příloha 4: Dílčí rozpočty 
Příloha 5: Zápůjční protokol 
Příloha 6: Hospodaření ŠSČR k 30. 6. 2014 

Příloha 7: Zdůvodnění návrhu na změnu loga 
Příloha 8: Rekreační šach 
Příloha 9: Leták ŠdŠ 
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Příloha 10: Jednací řád VV 
Příloha 11: Zpráva z reprezentačního soustředění žen 
Příloha 12: Extraligová smlouva s tht 


